
Technische vragen Afval Scheiden Loont 16 oktober 2019

Algemeen

1. Hoe wordt de gemeenteraad betrokken bij een definitief besluit over de verlaging van de 
inzamelfrequentie? Waarom wordt niet gekozen voor een besluit in de gemeenteraad? 

Antwoord: Het college zal de uitkomst van het onderzoek in het tweede kwartaal van 2020 voorleggen 
aan de raad.  

2. GFT-containers: De verbetering van een trommel naar een klep; de meningen waren niet 
eenduidig. Welke nadelen blijven dan gelden bij een klep? en wat doen de andere 
gemeenten, vervangen deze gemeenten ook de trommels voor een klep? 

Antwoord: De klep is zwaarder te bedienen en daardoor moeilijker bruikbaar voor inwoners met 
lichamelijke beperkingen. Verder bleek de klep in een proefopstelling al storingen te vertonen. 
De gemeente Waddinxveen vervangt de openingen niet. Bodegraven-Reeuwijk vervangt de geplaatste 
containers niet. Waar nieuwe containers geplaatst moeten worden, wordt de klep ingezet.

3. PMD perscontainers; Op welke locaties worden straks perscontainers geplaatst? Over hoeveel 
perscontainers gaat het in totaal? en hoeverre heeft de huidige pilot bij het Olympiadeplein 
invloed op het doorzetten van de plaatsing van perscontainers voor PMD?

Antwoord: Als de pilot bij het Olympiadeplein slaagt zullen ondergrondse containers voor PMD worden 
geplaatst bij de appartementencomplexen. Het is nog niet duidelijk of het efficiënt is om overal 
perscontainers in te zetten. In sommige situaties kan worden volstaan met een gewone ondergrondse 
container. Het totale aantal containers zal afhangen van de verdeling tussen perscontainer en gewone 
container. 

4. Bij goed functioneren van de perscontainers voor PMD, in hoeverre kan dit ook een oplossing 
zijn voor het ophalen van plastic afval in laagbouw wijken? Hoe hoog zijn de kosten van deze 
maatregel per huishouden?

Antwoord: Ondergrondse containers kunnen niet overal worden ingezet, bijvoorbeeld niet in de 
binnenstad of op de dijken in Stolwijkersluis. De totale kosten van het inzamelen van alle PMD via 
ondergrondse (pers) containers is nog niet doorgerekend. 

5. Wanneer kan de gemeenteraad de uitkomsten van het onderzoek over afvalinzameling in de 
binnenstad tegemoet zien?

 Antwoord: Dit onderzoek is nog niet gestart. Hier is nog geen planning voor gemaakt. 

6. Wat zijn de uitkomsten van het onderzoek van Cyclus waarin de restafval containers worden 
omgebouwd naar containers voor glas papier of PMD en de mogelijkheid om met één pasje in 
meerdere containers afval te kunnen aanbieden? 

Antwoord: Dit onderzoek is nog niet uitgevoerd omdat de uitkomst van de pilot met de PMD 
containers in oost eerst wordt afgewacht. Als de pilot slaagt zal de overcapaciteit in restafval 
containers in hoofdzaak voor PMD worden ingezet. 

7. Hoe ver staat het college met de invoering van de ja ja sticker in Gouda en wat zijn hiervoor 
inmiddels de juridische mogelijkheden? 

Antwoord: Het Gerechtshof in Amsterdam heeft in september uitspraak gedaan en daarbij de 
gemeente Amsterdam in het gelijk gesteld. De branche van adverteerders heeft aangekondigd in 
cassatie te gaan bij de Hoge Raad en heeft de gemeente Gouda verzocht/gesommeerd om de 
invoering van de ja ja sticker uit te stellen. Het college gaat een afweging maken van de risico’s die 



gemoeid zijn met afwijzing van dit verzoek. De gemeente is verder betrokken bij een werkgroep van 
de VNG over dit onderwerp. Het college komt in het eerste kwartaal van 2020 met een voorstel naar 
de raad. 

Tariefstelling

8. De verwachting is dat een hoger variabel tarief op dit moment niet tot meer afvalscheiding zal 
leiden. Waar is deze verwachting op gebaseerd? 

Antwoord: Uit informatie van andere gemeenten blijkt dat het effect van verhoging van het variabele 
tarief op het resultaat van afval scheiden beperkt is. 

9. Welk bedrag moet nu voor 2020 betaald worden aan afvalverwerking en hoe hoog was dit 
bedrag in 2019, 2018 en 2017? Welk deel van de tariefsverhoging van €45,- per huishouden 
is hiermee gemoeid? 

Antwoord: In de tabel hieronder zijn de kosten voor verwerking van afval, de verbrandingsbelasting  
alsmede de opbrengsten voor papier en PMD weergegeven.

jaar
Kosten  verwerking

afval

Waarvan: 
Verbrandings-
belasting

Opbrengst PMD en 
Oud Papier / Karton

2016 1.639.000€                     € 169.364,16 785.448€                           
2017 1.772.000€                     € 169.508,68 1.099.482€                       
2018 1.588.500€                     € 158.473,54 1.377.693€                       
2019 2.073.000€                     € 242.663,61 1.045.000€                       
2020 2.195.000€                     € 250.581,00 935.000€                           

Ten opzichte van 2018 levert dit in 2020 een verwachte stijging van de kosten van iets meer dan 
verwachte € 1  miljoen op of een verschil van € 32 op de afvalstoffenheffing.  

10. Voor hoeveel jaar worden de tarieven voor afvalverwerking vastgelegd?

Antwoord: Hiervoor wordt geen termijn vastgesteld. Door de raad is als uitgangspunt vastgesteld dat 
de afvalstoffenheffing kostendekkend is. Als de raad besluit van dit uitgangspunt af te wijken, moet 
een eventueel te kort worden aangevuld uit de algemene middelen. De raad stelt de tarieven ieder 
jaar in december vast bij de vaststelling van de belastingverordeningen. 

11. Waar is de verhoging van €45,- op gebaseerd? Zit in deze verhoging ook al de kosten van het 
raadsvoorstel verbetering afvalinzameling?

Antwoord: De verhoging van € 45 is gebaseerd op stijgende marktprijzen voor afvalverwerking, de 
hogere verbrandingsbelasting en de lagere opbrengsten. De verhoging van kosten voor verbeteringen 
afvalinzameling komen daar bovenop.  

12. hoe hoog is de afvalstoffenheffing en tariefstijging in omliggende gemeenten?

Antwoord: Hierbij een paar voorbeelden
gemeente afval scheiden loont vast variabel
Krimpenerwaard ja € 47,00 x
Waddinxveen ja € 61,00 x
Zuidplas ja € 39,00 € 0,50
Alphen ad Rijn nee € 75,00 x
(NB: de verhoging in Alphen wordt verdeeld over 3 jaar een verhoging van € 25,00)





Handhaving

13. Hoeveel FTE’s worden momenteel structureel ingezet op handhaving?

Antwoord: Het aantal FTE’s voor handhaving afval is 3,8, daarvan zijn 2,3 FTE’s structureel. Daarnaast 
zien handhavers tijdens hun integrale dienst toe op afval en melden dit bij Cyclus.

14. Is dit aantal FTE’s voldoende om de overtredingen te kunnen aanpakken?

Antwoord: . Handhaving - in zin van opleggen van sancties - is slechts één van de instrumenten om 
verkeerd aangeboden afval aan te pakken. Het opleggen van sancties alleen zal dit probleem niet 
oplossen. Hiervoor zijn ook andere maatregelen nodig 
De raad heeft de motie aangenomen om te onderzoeken of er voor handhaving in het algemeen 
voldoende capaciteit is. Dit onderzoek  wordt op dit moment uitgevoerd. Daarbij wordt ook naar de 
handhavingscapaciteit voor afval gekeken. Het college zal de raad hierover informeren als het 
onderzoek is afgerond. 

15. Hoe wordt omgegaan met de structurele opruimkosten rondom de flats in Gouda Oost?

Antwoord: De kosten worden gedekt door de inkomsten uit de afvalstoffenheffing 

16. Op welke manier kan gekomen worden tot minder handhavingsinzet om deze structurele 
kosten voor handhaving te verminderen? 

Antwoord:  Handhaving is één van de instrumenten die ingezet wordt op gedragsverandering van 
bewoners. De verwachting is dat verschillende maatregelen zoals opgenomen in het voorstel, leiden 
tot veranderingen in het gedrag. De inzet op handhaving zal daardoor minder intensief worden en het 
aantal FTE kan daardoor mogelijk verminderen.   

17. Wat krijgen we voor de extra investering van €100.000,- aan communicatie terug?

Antwoord: Hiervoor zal een communicatieplan worden opgesteld. Het college zal de raad hierover 
informeren zodra het is vastgesteld. 

18. In het voorstel verbeteringen afvalinzameling wordt nog steeds gesproken van een 
intensivering op handhaven. In hoeverre is van een intensivering op handhaving nog sprake? 

Antwoord: Zie het antwoord op vraag 16

Communicatie

19. In hoeverre is er samenwerking met woningcorporaties rondom de communicatie van afval 
scheiden loont? 

Antwoord: Er is regelmatig contact met woningcorporaties over de aanpak bij een aantal specifieke 
hotspots. De keuze voor een pilot met de PMD containers in Oost is in nauwe samenwerking met 
Mozaïek Wonen tot stand gekomen. 

20. Is communicatie de enige mogelijkheid om het aandeel restafval nog verder te laten dalen? 

Antwoord. Nee. De praktijk leert dat gerichte communicatie wel tot enige verbetering kan leiden. Als 
Gouda zou willen voldoen aan de landelijke doelstelling van 30 kg restafval per inwoner per jaar in 
2025, kan dat niet met extra communicatie alleen worden bereikt. Dan zijn andere maatregelen nodig. 



Eerdere technische vragen
Tot slot nogmaals de technische vragen over PMD inzameling zoals toegezonden begin september 
2019. Graag ontvangen wij hierop ook de antwoorden: 

1. Hoe wordt een melding over losse of verkeerd aangeboden plastic zakken (PMD) 
afgehandeld? 

2. Hoeveel meldingen van verkeerd aangeboden PMD-zakken zijn er sinds 1 januari 2019 
binnengekomen? 

3. Zijn er afspraken binnen welke termijn plastic afval zakken na een melding van straat moeten 
zijn gehaald? 

4. Wat is er tot nu toe gedaan met de verbeterpunten die zijn genoemd in de bijeenkomst in 
2018? Als er verbeteringen op basis daarvan zijn doorgevoerd, heeft dit tot verbetering van 
de situatie geleid?


